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STYRELSEN FÖR KÄVLINGEÅNS 

VATTENRÅD 

 

 

Tid: Torsdag den 18 april 2024, klockan 9.00 

 

Plats: Stadshuset Eslövs kommun, Adress: Gröna Torg 2, Eslöv.  

Lokal: Albert Sahlin 

 

Bilagor:  Bilaga 1 Vattenvårdsprogram 

 Bilaga 2 LONA Slutrapport vattenvård Kävlingeån 2018-2024 

Bilaga 3 Årsredovisning 2023 med bokslut och verksamhetsberättelse 

Bilaga 4 Arbetsplan 2025 

Bilaga 5 Budget 2025, samt reviderad budget 2024 

Bilaga 6 Utdebitering 2025 

Bilaga 7 Kunskapsråd Eslövs kommun 

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

Kommunrepresentanter Thomas Quist, (ordf.) Sjöbo kommun 

 Eleni Rezaii Liakou, digitalt Lunds kommun 

 Anders Lindvall  Kävlinge kommun 

 Kenneth Strömbeck Tomelilla kommun 

   

Areella näringar/markägare  Carl von Friesendorff  

  

VA SYD Catharina Malmborg 

 

Företag/industrier Peter Ottosson  Kraftringen  

   

    

Ersättare: 

       Kommunrepresentanter Charlotte Ramel Andersson Sjöbo kommun 

  Håkan Bjelkengren Eslövs kommun

  Anders Malmgren  Hörby kommun

  Jimmy Runesson  Kävlinge kommun 

  Lennart Nilsson  Lomma kommun 

 

Sydvatten Christian Alsterberg 

 

VA SYD Per Bengtsson (digitalt) 

 

 Adjungerade:   

  Hjalmar Åhrén  Lunds kommun 

  Annika Söderman  Eslövs kommun 
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  Pardis Pirzadeh  Länsstyrelsen  

  Therese Parodi  Lunds kommun 

  Isak Nyborg Lunds kommun 

  Christoffer Bonthron Lunds kommun

   

   

 Konsult Timothy Williams Ekologigruppen 

 

 Övriga Emma Enström Doktorand 

 

 

Thomas Quist hälsade alla hjärtligt välkomna och förklarade styrelsemötet öppnat 

__________________________________________________________________________ 

  

Upprop förrättades enligt kallelsens sändlista 

 

 

§ 1. Val av justerare  

   

  Styrelsen beslutar: 

- Att välja Anders Lindvall jämte ordföranden att justera dagens protokoll. 

 

§ 2.  Dagordning 

 

• Eleni Rezaii Liakou föreslog att flytta § 6, 7, 9, 10 efter §3. Eleni lade även till en 

punkt under övrigt ang. Lunds kommuns översiktsplan. Förslagen bifölls.  

 

• Föregående protokoll: Styrelsemöte 2024-02-15 

 

  Styrelsen beslutar: 

- att godkänna dagordningen,   

- att lägga föregående protokoll till handlingarna 

 

§3.  Ny vattenrådssamordnare 

 Christoffer Bonthron presenterar sig. 

  

Christoffer är den nya vattenrådssamordnaren som kommer arbeta 50% på Höje å 

vattenråd och 50% på Kävlingeåns vattenråd. Arbetet kommer bl.a. bestå av att 

stötta och avlasta de befintliga samordnarna på de båda vattenråden, samt 

kontinuerligt arbeta för att samordna, utveckla och effektivisera vattenrådens 

arbete. 

 

Christoffer har en tidigare bakgrund som projektledare inom Tullstorpsåprojektet i 

Trelleborg som inleddes 2009 och är ett omfattande pilotprojekt inom vattenvård 

som uppmärksammats nationellt och internationellt. Projektet, som är helt och 

hållet drivet av markägarna, har genom ett holistiskt angreppsätt kring åtgärder i 

hela avrinningsområdet återskapat över 200 ha våtmarksyta genom anläggning av 

50 våtmarker och restaurering av 25 km utav 30 km av vattendraget. Christoffer 

kommer att, parallellt med sina nya tjänst hos oss, driva vidare slututvärderingen 

av Tullstorpsåprojektet där många värdefulla insikter och reflektioner kring 

vattenvårdsarbete kommer dras. 
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Styrelsen beslutar: 

- att utse Christoffer Bonthron till firmatecknare, kassaförvaltare och sekreterare för 

Kävlingeåns vattenråd 

- att lägga informationen till handlingarna  

 

§ 4. Vattenvårdsprogram Kävlingeån   Bilaga 1 

• Aktuella åtgärder      

Lägesrapport från Timothy Williams från Ekologigruppen om pågående projekt.  

 

Efterarbete 

807 Vandringshinder Rolsberga kvarn – efterarbete pågår med kontrollprogram, 

slutbesiktigades förra sommaren. Har problem med erosion. Dialog med byalag ska 

ske. 

777  Sandby – efterarbete pågår, uppföljning flödesfördelning. 

Vanstads plankdämmen – justeringar mot erosion ska göras som en ÄTA. 

Bentonitmatta och 2 rader extra plank. Anläggningens kostnadseffektivitet hade 

behövt utvärderas om något år.  

 

Pågående entreprenad 

829 Brösarp 3:7 m.fl, Sjöbo - samkörs med nedanstående. Alla våtmarker utom den 

största är klar. Arbetet med att lägga bentonitmatta har skjutits fram pga. mycket 

regn. Översvämning vid groddammen. ÄTA är beställd för att fixa till detta. 

Därefter blir det slutbesiktning. 

849 Brösarp 4:15 m.fl, Sjöbo.  

400 Flödesdämpande åtgärder Veberöd – har påverkats av de höga flödena och ej 

hållit tätt, justeringar pågår och slutbesiktning är uppskjuten. 

861 Lilla Torpsbäcken – läggning av bentonitmatta har skjutits fram pga. mycket 

regn. Slutbesiktning är uppskjuten. Planerar färdigställande i augusti. 

 

Detaljprojektering 

Tolånga övre dämme – förhandling med markägare kring nya förutsättningar. 

Anläggning 2024.  

856 Blentarp 14:2, Sjöbo - Vattenverksamhet godkänd. Framtagande av 

upphandlingsunderlag pågår. Anläggnings 2024. 

860 Hjälmaröd (Fokus Vombsjön) – Näringsrenings- och gäddvåtmark. 

Strandskydd, vattenverksamhet och avtal är klar, inväntar bidragsbesked. Ca 1,5 

milj i entreprenad. Ta fram upphandlingsunderlag med brasklapp om finansiering. 

Negativt förhandsbesked från Lst gällande LOVA och LONA.  

569 Hejdeholm (Rolsberga 7:7, Höör) –Förhandling med markägare om 

markersättning – ska ta ställning till avtal. Förhoppningsvis entreprenad 2024. 

Grimstoftabäcken – dialog med Sjöbo – förprojektering. 

Rinnebäck 1:55, Kävlinge – 0,5 ha gäddvåtmark med näringsrening. Påbörja 

detaljprojektering. Uppskattad kostnad 0,9 Mkr. 

 

Förprojektering och nytt 

Dösjö (Elsagården 1:1, Sjöbo) – Kan eventuellt bli ett stor-projekt på ca 50 ha yta. 

Beviljat LONA-bidrag för förstudie. Bra med förhandsförbindelse med markägaren. 

Diskussion med Lst kring skötselstöd och upplägg. Lutar åt betesdrift. 

Multifunktionellt projekt. Förhandsstudie är påbörjad. Information om detta projekt 

ska ej spridas på markägarens begäran. 
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Stångby 1:2, Lunds – 1,5 ha våtmark, inväntar markägare. Förundersökning pågår. 

Möte med markägare samt dialog med Lst. Möjlig återvätning utreds. 

Benstorp 2:4, Eslöv – 0,5 ha – bedömning i vår 

Hobymölla (Krutmöllan) – förprojektering, 3 eventuella lägen för fiskevård och 

näringsrening. 

Gångbro Vadmöllan – Kontakt med markägare och kommuner 

 

Överlämning av anläggningar 

Gällande markägaren för Slogstorpsdammen som vill ta över sin anläggning så blir 

detta den första officiella överlämningen. Minst tre typer av avtal har funnits för 

vattenrådsanläggningar inom KVVP (och Höje ÅGP). Haft ett möte med en 

miljöjurist för framtagande av överlämningsavtal - prio Slogstorp. Kommer 

fortsätta diskutera detta med beredningsgruppen. 

 

Reparation och underhåll 

Styrelsen har beslutat att ramavtal ska tas fram. Ekologigruppen tar fram ett förslag 

som granskas av Lunds kommun. Kommer samtidigt uppdatera 

upphandlingsunderlag för entreprenader. 

 

Dialog och kommunikation 

Harlösa Rotaryklubb – 25 april 

Kävlingeåns fiskevårdsområde – 24 april 

Sövde byalag –pågående dialog. Provtagning i Sövdesjöns alla tillflöden. Åtgärder i 

nästa skede. 

 

Slutrapportering 

LONA 2018-2024 – stöttat kansliet i slutrapporteringen.  

 

• Fokus Vombsjön 

Christian Alsterberg informerar. 

 

- Sportfiskehamnen: den befintliga sjösättningsrampen behöver byggas om och 

anpassas för ändrade sjönivåer. I dagsläget går det inte att sjösätta båtar under vissa 

perioder av året. Vattenrådets ingång i detta är att tillgängliggöra sjön för 

rekreationsändamål. Bidrag från Sparbanken Syds stiftelse har sökts och förslag är 

att Kävlingeåns vattenråd medfinansierar 150 000 kr. 

- Provfisken i Vombsjön ska göras i augusti. Direktupphandling pågår just nu. 

Strandnära elfiske är också beställd. 

- Livegivare ska förbjudas i Vombsjön. Det är en radar som man sätter på båten 

vilket gör att man får detaljerade bilder av fiskarna, storlek och placering. Man 

stressar fiskarna tills de nappar, och det är mycket enklare att fiska vilket kan leda 

till utfiskning. 

- Fiskräknare är inköpt av vattenrådet och förvaras hos sydvatten. Kommer 

inledningsvis placeras i Lilla Torpsbäcken under 2025. 

- Våtmark NV viken/Hjälmaröd – verkar inte få bidrag av LONA eller LOVA, kan 

KVR finansiera anläggandet inom befintlig budget? Uppskattad totalbudget 

(projektering och entreprenad) ca 1,5 milj kr. Alla tillstånd är klara. Christian 

informerade att eventuellt budgetöverskott inom Fokus Vombsjön överförs till 

vattenrådet vid slutet av året till detta projekt. 
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- Rapport/sammanställning av Fokus Vombsjön. Behöver extern finansiering samt 

skapa projektgrupp.  

- Höstens temadag kommer handla om våtmarker och översvämningsytor.  

- Den nya hemsida för Fokus Vombsjön är nu live. 

- eDNA med drönarflygningar testas på 6 ställen i Vombsjön. KVR följer resultaten 

för att se om metoden är kostnadseffektiv. 

 

• Framtidens vattenvårdsplan 2.0   

Christian Alsterberg informerar. 

 

Christian visade en presentation gällande arbetet med framtidens vattenvårdsplan 

2.0 som är framtagen av honom och Tette Ahlström på Ekologigruppen. 

Sammanfattningsvis så innebär den nya planen att det bildas en ny arbetsgrupp för 

utveckling. Utvecklingsgruppen samverkar med forskare och gruppen har en 

egenbudget för ex forskningsprojekt och testbäddar, eller experthjälp. Det ska även 

skapas bredare strategi för kommunikation, finansiering och vattenvårdsarbetet. 

Inom vattenvårdsarbetet ska det vara tydligare fokus på samverkan mellan stads- 

och landskapsplanering och högre prioritering av uppföljning. Samt större 

åtgärdspalett för fysiska vattenvårdsåtgärder. 

 

Under 2024-2025 inleds arbetet med förankring hos vattenrådet, via policylabs, 

remissutskick och workshops, och 2026 inleds arbetet med att implementera den 

nya vattenvårdsplanen. Det behövs en projektgrupp som tar fram den nya 

vattenvårdsplanen, i denna kan vattenrådssamordnare, representanter från 

beredningsgrupp och representanter från styrelsen ingå, samt adjungerande. 

 

Kommentarer styrelsen: 

Under mötet diskuterades det om det är korrekt att styrelseledamöter deltar i 

projektgruppen. Det rådde delade meningar om denna fråga, andra tyckte att det är 

bra om politiken blir involverad.  

 

• LONA Slutrapport vattenvård Kävlingeån 2018-2024  Bilaga 2 

Kansliet informerar. 

 

Slutrapporten är inlämnad och beviljad gällande LONA-bidrag för vattenvårdande 

åtgärder i Kävlingeån 2018-2024. Totalt LONA bidrag var 6 miljoner kr. Totala 

utgifter på 14,9 Mkr. Projektet beräknades vara klart i mars 2022, men fick 

förlängas till mars 2024. Arbetet med de aktuella åtgärderna har pågått i sex år 

(2018–2023). På dessa sex år har 29 hektar våtmarker anlagts, varav ungefär hälften 

är vattenyta. I Bråån har två fiskvägar byggts förbi kvarnar, vilket gör att Bråån nu 

har fria fiskvägar. Plankdämmena i Veberöd och Vanstad anlades. Vattendialoger 

har genomförts med markägare vid Östra Strö längs Bråån. 
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• Sökt LONA och LOVA 2023 

Kansliet informerar om förhandsbesked från Länsstyrelsen. 

 
Projekt Bidrag Status Sökta bidrag Beviljat bidrag % 

Bidrag 

Vattenvård KVR 
2024-2027 

LOVA Beviljad 7 659 200 kr 6 124 831 kr 80 % 

Vattenvård KVR 
2024-2027 

LONA Beviljad 7 311 600 kr 234 000 kr –  
Förstudie Dösjö 

90 % 

eDNA screening 
fisk 

LONA & 
LOVA 

Avslag - - - 

Åtgärder mot 
jätteloka 

LONA Avslag - - - 

 

LOVA bidraget kommer användas till att anlägga ca 6 ha våtmarker och dammar, 

restaurera ca 700 m vattendrag, åtgärda ett vandringshinder, och genomföra 

vattendialog i två mindre avrinningsområden.  LONA bidraget kommer användas 

till att göra en förstudie av våtmarksområdet i Dösjö intill Sövdesjön. 

 

• Övrigt 

- Reduktionsfiske kommer ske i Sövdesjön under hösten 2024. 

- Vattenprojekt på LTH. Tre olika projekt som vill ha Kävlingeåns avrinningsområde 

som studieområde. Vattenrådet är med och ger feedback och spridning i olika 

skeden av projektet och underlättar intressentundersökningar och aktiviteter. 

 

TWIN Water project 

- Syfte: motverka algblomning, näringsansamling.  

- Studie med England och Polen.  

- Sensorer, satellitkoll för sjöar ang alger, siktdjup m.m. 

- 3D print av mikroskop för skolor. 

- Testa mikrobiologisk aktivitet i Vombsjön kommande 3 år. 

  

SmartWater4future -Coupled urban rural water 
- Kävlinge ARO är en av två case studies, även Rönneå.  
- Norge, Turkiet, Schweiz, Sverige 
- Hydrologisk modellering gällande extremväder, översvämning och åtgärder.  

  

SWAT - safeguard water security towards sustainable development goals in 

aquatic ecosystems 

- Internationellt projekt. Kina, Tanzania, Kenya, Sverige.  

- Att utvärdera sig själv på hur bra man är på att jobba mot miljömål nr 6: rent vatten 

och sanitet för alla. Samt vad man kan göra bättre.  

- Water sustainable index - utforma en sådan. För att kunna jämföra internationellt. 

- Lake Victoria, Vombsjön, North east lake är med i studien.  

 

Styrelsen beslutar: 

- att föreslå till stämman att Kävlingeåns vattenråd genomför Vattenvårdsplan 2.0 

enligt redovisat föreslag 

- att lägga övrig information till handlingarna 

 

Assently: 67d398bf7ed439a7dce632d6db671698ce640491e6b7bdb018943a3c4b387ee5c84496258d077741a345f22708e1f7984c8421eb509f97b7c795ef61c5c44a60



   

     

7 (12) 

 

§ 5.  Anmälningar 

Kansliet informerar. 

Vattenvårdsprogram 

• 2024-03-01 Tilläggsbeställning av entreprenad för förbättrad avledning av vatten 

vid högflöden från anlagd groddamm på Brösarp 3:7, Sjöbo kommun. 

• 2024-03-26 Beslut om LONA bidrag gällande förstudie våtmark Dösjö dnr: 39149-

2023 

 

Recipientkontroll 

• 2024-02-08 – Månadsrapport januari 2024 

• 2024-03-07 – Månadsrapport februari 2024 

• 2024-03-15 – Årsrapport recipientkontrollen 2023 

 

 Vattenförvaltning 

• 2024-01-26 Samråd Vattentjänstplan Kävlinge kommun. Besvarades 2024-02-23.   

• 2024-02-13 Remiss om ansökan om förlängd igångsättningstid vid Slättäng AB på 

fastigheten Örtofta 21:1 i Eslövs kommun. Besvarades 2024-03-19 

• 2024-02-16 Samråd för Detaljplan för del av Östra Torn 29:8 m.fl. (Råängen) i 

Lund. Besvaras senast 23 april 2024. 

• 2024-02-26 Samråd för översiktsplan för Lunds kommun. Besvaras senast 30 april 

2024. 

• 2024-02-27 Samrådsredogörelse tillhörande tematiskt tillägg till Översiktsplanen 

2025 Natur- och parkprogram för Tomelilla kommun. Besvaras senast 26 april 

2024. 

• 2024-02-27 Samråd enligt miljöbalken för utökning av djurhållningen på 

fastigheten Viderup 1:6 i Eslövs kommun. Besvarades 2024-03-19. 

• 2024-03-08 Avsägelse från Krister Wiman (M), Lomma kommun, avseende 

uppdraget som ombud i Kävlingeåns vattenråds årsstämma samt val av nytt ombud. 

För tiden till och med 2026-12-31, väljs Lennart Månsson (M). 

 

Styrelsen beslutar: 

- att lägga anmälningarna till handlingarna.  

 

§ 6.  Årsredovisning och verksamhetsberättelse 2023  Bilaga 3 

  Kansliet informerar.  

 

Revisorerna har granskat årsredovisningen och samtliga ordinarie ledamöter ska 

skriva under redovisningen digitalt innan revisionsberättelse lämnas. 

 

 Styrelsen beslutar: 

- att godkänna årsredovisningen för 2023 och överlämna den till stämman 

- att lägga informationen till handlingarna  

 

 

§ 7. Budget och arbetsplan 2025 samt reviderad budget 2024,     Bilaga 4, 5, 6, 

förslag på utdebitering för 2025             

 

Kansliet presenterar. 
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• Tillägg i budgeten 

• Förslag till budget 2025 samt reviderad budget 2024  

• Förslag till arbetsplan 2025 

• Förslag till utdebitering för 2025 

 

 Tillägg i budgeten 

Det har inkommit merkostnader utöver vad som är satt i budget, dessa listas nedan. 

Tre av dessa har diskuterats i beredningsgruppen, som föreslår till styrelsen att 

genomföra alla tre så länge det finns utrymme i budgeten, det gavs även förslag på 

prioriteringsordning om det behövs.  

 
Projekt Kommentar Kostnad År Prio BG 

Våtmark S. Sandby Avdrag fr bidrag 398 770 kr 2024  

Hjälmaröd 

våtmarker 

100 % finans 1 550 000 kr 2024/2025 3 

Hamnbryggan 

Vombsjön 

Medfinans 150 000 kr 2024/2025 2 

ÄTA Vanstad ÄTA 241 368 kr 2024 1 

Framtidens VVP 

2.0 

Konsultkostnader 500 000 kr 2024-2026  

Totalt:  2 840 138 kr   

 

• LONA s Sandby: missades att göra efterannonsering under tidigare år, därav 25 % 

avdrag från miljöinvesteringsstöd från Lst.  

• Hjälmaröd: anläggande av gäddvåtmarker, får ej ingå i LOVA eller LONA. 

• Hamnbryggan Vombsjön: medfinans 

• ÄTA Vanstad: Planken har inte fyllt sin fulla funktion och har läckt, det behöver 

göras en tilläggsbeställning. Tilläggsbeställning innefattar två extra rader plank, 

samt en bentonitmatta mot botten så att det inte läcker undertill. ÄTA:n 

(tilläggsbeställningen) landar på totalt 318 076 kr, varav vattenrådet bekostar 241 

368 kr (samt en viss garantiprocentsats som tillkommer, entreprenören ska 

återkomma med detta), och entreprenören betalar 76 708 kr. Vattenrådet bekostar 

hälften av materialet för planken, samt alla kostnader kring bentonitmattan som är 

ett tillägg från grundbeställningen. Entreprenören betalar hälften av plankorna, 

arbetsledning, etablering av maskiner m.m.  

• Framtidens VVP 2024-2026: Budget för att genomföra. Hålla policylabs, 

workshops, möten, arbetstid, konsulttid.  

 

  Styrelsen beslutar: 

- att vattenrådet kan finansiera projektet med våtmarkerna i Hjälmaröd med egna 

medel ifall externa medel inte erhålls.  

- att vattenrådet kan medfinansiera anläggandet av hamnbryggan vid Vombsjön med 

150 000 kr 

- att vattenrådet kan bekosta tilläggsbeställningen gällande Vanstad 

- att det inom ramen för föreslagen budget avsätts SEK 500 000 för uppstart och 

genomförande av Vattenvårdsplan 2.0 2024 - 2026 

- att godkänna förslaget på budget för 2025 samt reviderad budget 2024 

- att godkänna förslaget på arbetsplan för 2025 

- att godkänna förslag på utdebitering för 2025 
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- att lägga informationen till handlingarna  

 

§ 8. Vattenförvaltning 

  Kansliet informerar. 

 

• Segeå utreder möjligheten att flytta kansliet till Lunds kommun jämte kansliet för 

Höje och Kävlingeåns vattenråd från 1 jan 2025. De har 3,5 tjänster. Varav en är 

naturpedagog.  

• Föredrag från Höje och Kävlingeåns vattenråd för SKR 12 april gällande 

naturbaserade lösningar. 

• Grundvattensamarbete med SSGK. Sydvästraskånes grundvattenkommitté har 

bjudit in till utbildningsdag och workshop 17 maj. 

 

Styrelsen beslutar: 
- att lägga informationen till handlingarna  

 

§ 9. Recipientkontroll 

 Kansliet informerar. 

 

 Vattenmyndigheten har nu färdigställt sin nya vattenförekomstindelning.  

För varje vattenförekomst gäller att ingen försämring får ske. Vattendrag med ett 

tillrinningsområde på mer än 10 km2 föreslås bli vattenförekomster. Inom 

Kävlingeån blir det ett stort antal nya vattenförekomster. De nya 

vattenförekomsterna får beslutande miljökvalitetsnormer år 2027. Man får lämna 

yttrande kring detta på en remiss inför samråd 2026. De nya vattenförekomsterna 

införs vid den nya förvaltningscykeln år 2027. 

 

Styrelsen beslutar: 

- att lägga informationen till handlingarna 

 

§ 10.  Kostnader för att bedriva verksamheten 

Kansliet informerar. 

 

Kansliet har fått i uppdrag att ta fram en timtaxa för styrelseledamöter/ersättares 

arbetsuppgifter som görs utöver protokollförda möten. Förslag till timtaxa är 280 

kr/h. Kansliet föreslår också att en arbetsbeskrivning upprättas och föreslås på 

stämman, och att en bedömning görs kring vad som ska och kan utföras av 

kansliet respektive styrelseledamöter/ersättare. Körersättning enligt statliga 

normer ska diskuteras. 

 

Kommentarer på styrelsemötet: 

Styrelsen ansåg att det är olämpligt att ge timersättning samt att alla 

styrelseledamöter ska få ersättning, då är det bättre med ett årsarvode bara till 

ordförande. Extra arbete får göras av frivillig karaktär, däremot har ordförande 

extrauppgifter. Styrelsen föreslog att remittera frågan till valberedningen och 

besluta på stämman om ett årsarvode, och att inte godkänna förslag om 

timersättning och arbetsbeskrivning. 
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  Styrelsen beslutar: 

- att frågan om eventuellt årsarvode till styrelsens ordförande remitteras till 

valberedningen att handlägga inför årsstämman. 

- att lägga informationen till handlingarna  

  

§ 11. Länsstyrelsen informerar 

 Pardis Pirzadeh informerade. 

 

Beredningssekretariatet i Skåne håller på med kartläggningsarbetet inom 

förvaltningscykel 4. 

 

 Styrelsen beslutar: 

- att lägga informationen till handlingarna 

 

§ 12. Medlemmarna informerar 

 

 Ingenting togs upp på denna punkt. 

 

 Styrelsen beslutar: 

- att lägga informationen till handlingarna 

 

§ 13. Övriga frågor  

  Kansliet informerar. 

• Kunskapsråd Eslövs kommun   Bilaga 7 

På grund av översvämningarna i januari/februari 2024 har KS i Eslöv har tagit 

beslut att de måste jobba mer aktivt och stärka sin kompetens via ett kunskapsråd 

för sjö- och vattendragsfrågor. Kunskapsrådet ska bestå av berörda från Eslövs 

kommun, representant från VA SYD, forskare, samt samordnare från Saxån-

Braån-, Rönneå-, Ringsjön- och Kävlingeåns vattenråd. Kunskapsrådets fokus 

kommer vara att ta fram åtgärder kopplat till översvämningar och erosion. Det är 

ännu inte bestämt hur mycket tid detta kommer krävas från att 

vattenrådssamordnaren, upplägget håller på att diskuteras. Kommer ske som en 

test under 2024 och utvärderas därefter. Första mötet skedde i april 2024. 

 

• Möte Framtidens vattenhantering – fokus torka och översvämningar 

Therese Parodi och Christoffer Bonthron håller också på att sammankalla till ett 

möte ang. Framtidens vattenhantering fokus torka och översvämningar med alla 

kommuner inom Kävlingeåns avrinningsområde till hösten 2024. Therese och 

Christoffer kommer vara länken mellan vårt möte och kunskapsrådet i Eslöv. 

 

• Deltagande dikningsföretags årsstämmor 

Önskemål har inkommit till kansliet att kommuner och VA SYD bör delta på 

årsstämmor för de dikningsföretagen som de bjuds in till.  

 

• Naturcentrums åtgärder för passerbarhet 

Naturcentrums genomför på uppdrag av Länsstyrelsen åtgärder för passerbarhet 

vid Högsmölla, Lilla Harrie Valskvarn, och Bösmöllan, inom Kävlingeåns ARO.  
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• Vinnova projekt – Vattenjaget 

Medverka som referensgrupp i ett projekt som handlar om att man ska kunna prata 

med vatten via AI-teknik, ex Vombsjön. 

 

Kansliet har fått förfrågan att medverka som referensgrupp i ett projekt som 

handlar om att man ska kunna prata med vatten. De vill ha ett vatten att arbeta 

med, ex Vombsjön. Där placeras det ut en AI, där besökare kan prata med vattnet. 

Ställa frågor om exempelvis pH, fiskebalans m.m. Projektets syfte är att öka 

relationen med natur och människa via AI. Projektet drivs av en designbyrå, en 

forskare och ett konstnärskollektiv, samt vattenrådet. Besked om projektstöd 

kommer i april och kansliet är förfrågad att lägga ca 20 h på detta utspritt på ett år 

som referensgrupp. 

 

• Blue Transition 

Besökte Bolmen 17 april. 

 

• Översvämningarna 

Länsstyrelsen har begärt in en rapport från Sydvatten som ger en ny bild av 

översvämningarna. Tappningen från Vombsjön var väsentligt lägre än vad tidigare 

beräkningar visat. Enligt rapporten var det inte tappningen från Vombsjön som 

orsakade översvämningarna. Det hade skett ändå. Översvämningarna till och med 

fördröjdes med något dygn eftersom Sydvatten hade sänkt nivån i Vombsjön som 

därmed kunde buffra inflödande vatten.  

 

• ÖP Lunds kommun 

Påminnelse om att skicka in yttrande gällande Lunds kommuns översiktsplan 

senast 30 april 2024. 

 

  Styrelsen beslutar: 

- att lägga informationen till handlingarna 

 

 

§ 14. Sammanträdestider 2024                     

  Alla möten börjar klockan 9.00 

• Beredningsgruppen onsdagar: 

4/9  Lomma 

13/11  Sjöbo 

 

• Styrelsemöten torsdagar 

26/9  Lund 

5/12  Höör 
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• Årsstämma och konstituerande styrelsemöte torsdag 23/5 kl 08.45-15.00 

Hela dagen är på Habo gård i Lomma. 

 

08:45 Frukostfika serveras 

09.00 Årsstämma 

Efter stämman Konstituerande styrelsemöte 

12:00 Lunch Habo gård 

13:00 Inspirationsföreläsning - Framtidens vattenutmaningar, 

Kenneth Persson, Professor Teknisk vattenresurslära, LTH 

13:45 Fika 

14.00 

 

15.00 

Inspirationsföreläsning - Tullstorpsåprojektet, 

Christoffer Bonthron, projektledare 

Dagen avslutas 

 

  Styrelsen beslutar: 

• att lägga informationen till handlingarna 

 

 

Thomas Quist förklarade mötet avslutat. 

 

 

 

Lund som ovan 

Therese Parodi, vid protokollet 

 

 

Justeras (digital signering på sista sidan) 

 

Thomas Quist, Ordförande 

Anders Lindvall, Justerare

 

 

 

     

      

 

Assently: 67d398bf7ed439a7dce632d6db671698ce640491e6b7bdb018943a3c4b387ee5c84496258d077741a345f22708e1f7984c8421eb509f97b7c795ef61c5c44a60



Följande handlingar har undertecknats den 6 maj 2024
 

Underskrifter
 

Protokoll styrelsemöte 2024-04-18.pdf
(490994 byte)
SHA-512: 55728cc2ff1332da290dbc210ff1a095e6d0a
2c4d6ac6bac836a600b4df8d4bfcb8a811a976bac104ea
bc5811ab80e56b6aceee255a4de9bf9396bf60e5dcd63

Anders Lindvall
anders.lindvall@kavlinge.se
Undertecknat med e-legitimation (BankID)

2024-05-06 08:42:29 (CET)

Anna Therese Parodi
therese.parodi@lund.se
Undertecknat med e-legitimation (BankID)

2024-05-06 08:42:26 (CET)

Bo Thomas Quist
thomas.quist@sjobo.nu
Undertecknat med e-legitimation (BankID)

2024-05-06 20:57:29 (CET)

Protokoll styrelsemöte 2024 04 18
Verifiera äktheten och integriteten av detta undertecknade dokument genom att skanna QR-koden till vänster.
Du kan också göra det genom att besöka https://app.assently.com/case/verify
SHA-512:
67d398bf7ed439a7dce632d6db671698ce640491e6b7bdb018943a3c4b387ee5c84496258d077741a345f22708e1f7984c8421eb509f97b7c795ef61c5c44
a60

Om detta kvitto
Dokumentet är elektroniskt undertecknat genom e-signeringsplattformen Assently i enlighet med eIDAS, Europaparlamentets och rådets förordning (EU) nr
910/2014. En elektronisk underskrift får inte förvägras rättslig verkan eller giltighet som bevis vid rättsliga förfaranden enbart på grund av att underskriften
har elektronisk form eller inte uppfyller kraven för kvalificerade elektroniska underskrifter. En kvalificerad elektronisk underskrift ska ha motsvarande
rättsliga verkan som en handskriven underskrift. Assently tillhandahålls av Assently AB, org. nr. 556828-8442, Holländargatan 20, 111 60 Stockholm,
Sverige.

Undertecknandet intygas av Assently

Sida 1 av 1





Case Audit Log
2024-05-06 06:41:35 UTC Case sent by Therese Parodi


Title: Protokoll styrelsemöte 2024 04 18


Protokoll styrelsemöte 2024-04-18.pdf:
55728cc2ff1332da290dbc210ff1a095e6d0a2c4d6ac6bac836a600b4df8d4bfcb8a811a976bac104eabc5811ab80
e56b6aceee255a4de9bf9396bf60e5dcd63


2024-05-06 06:41:54 UTC Case reviewed by party: Anders Lindvall [nationellt ID-nummer dolt av privacy-
inställningar] (BankID)
IP: 194.103.206.64


Useragent: Mozilla/5.0 (Windows NT 10.0; Win64; x64) AppleWebKit/537.36 (KHTML, like Gecko)
Chrome/124.0.0.0 Safari/537.36 Edg/124.0.0.0


2024-05-06 06:41:56 UTC Case reviewed by party: Anna Therese Parodi [nationellt ID-nummer dolt av privacy-
inställningar] (BankID)
IP: 31.208.160.67


Useragent: Mozilla/5.0 (Windows NT 10.0; Win64; x64) AppleWebKit/537.36 (KHTML, like Gecko)
Chrome/124.0.0.0 Safari/537.36 Edg/124.0.0.0


2024-05-06 06:42:26 UTC Case signed by party: Anna Therese Parodi [nationellt ID-nummer dolt av privacy-
inställningar] (BankID)
IP: 31.208.160.67


2024-05-06 06:42:29 UTC Case signed by party: Anders Lindvall [nationellt ID-nummer dolt av privacy-
inställningar] (BankID)
IP: 194.103.206.64


2024-05-06 18:56:48 UTC Case reviewed by party: Bo Thomas Quist [nationellt ID-nummer dolt av privacy-
inställningar] (BankID)
IP: 5.180.0.42


Useragent: Mozilla/5.0 (Linux; Android 10; K) AppleWebKit/537.36 (KHTML, like Gecko) Chrome/124.0.0.0
Safari/537.36


2024-05-06 18:57:29 UTC Case signed by party: Bo Thomas Quist [nationellt ID-nummer dolt av privacy-
inställningar] (BankID)
IP: 5.180.0.42


2024-05-06 18:57:29 UTC Case finished. Certificate generated


Sida 1 av 1








signatures/Anders Lindvall/signature.json

{"SigningTime":"2024-05-06T06:42:29","SignatureProvider":"Sbid","NameAndGroupName":"Anders Lindvall","EmailAddress":"anders.lindvall@kavlinge.se","NationalId":"[nationellt ID-nummer dolt av privacy-inställningar]","EIdSerialNumber":"","IpAddress":"194.103.206.64","Signature":"","MobilePhone":""}






signatures/Anna Therese Parodi/signature.json

{"SigningTime":"2024-05-06T06:42:26","SignatureProvider":"Sbid","NameAndGroupName":"Anna Therese Parodi","EmailAddress":"therese.parodi@lund.se","NationalId":"[nationellt ID-nummer dolt av privacy-inställningar]","EIdSerialNumber":"","IpAddress":"31.208.160.67","Signature":"","MobilePhone":""}






signatures/Bo Thomas Quist/signature.json

{"SigningTime":"2024-05-06T18:57:29.4546313Z","SignatureProvider":"Sbid","NameAndGroupName":"Bo Thomas Quist","EmailAddress":"thomas.quist@sjobo.nu","NationalId":"[nationellt ID-nummer dolt av privacy-inställningar]","EIdSerialNumber":"","IpAddress":"5.180.0.42","Signature":"","MobilePhone":""}






Protokoll styrelsemöte 2024-04-18.pdf




  PROTOKOLL 



 



2024-05-06 



  



STYRELSEN FÖR KÄVLINGEÅNS 



VATTENRÅD 



 



 



Tid: Torsdag den 18 april 2024, klockan 9.00 



 



Plats: Stadshuset Eslövs kommun, Adress: Gröna Torg 2, Eslöv.  



Lokal: Albert Sahlin 



 



Bilagor:  Bilaga 1 Vattenvårdsprogram 



 Bilaga 2 LONA Slutrapport vattenvård Kävlingeån 2018-2024 



Bilaga 3 Årsredovisning 2023 med bokslut och verksamhetsberättelse 



Bilaga 4 Arbetsplan 2025 



Bilaga 5 Budget 2025, samt reviderad budget 2024 



Bilaga 6 Utdebitering 2025 



Bilaga 7 Kunskapsråd Eslövs kommun 



 



Närvarande 



 
Ledamöter: 



Kommunrepresentanter Thomas Quist, (ordf.) Sjöbo kommun 



 Eleni Rezaii Liakou, digitalt Lunds kommun 



 Anders Lindvall  Kävlinge kommun 



 Kenneth Strömbeck Tomelilla kommun 



   



Areella näringar/markägare  Carl von Friesendorff  



  



VA SYD Catharina Malmborg 



 



Företag/industrier Peter Ottosson  Kraftringen  



   



    



Ersättare: 



       Kommunrepresentanter Charlotte Ramel Andersson Sjöbo kommun 



  Håkan Bjelkengren Eslövs kommun



  Anders Malmgren  Hörby kommun



  Jimmy Runesson  Kävlinge kommun 



  Lennart Nilsson  Lomma kommun 



 



Sydvatten Christian Alsterberg 



 



VA SYD Per Bengtsson (digitalt) 



 



 Adjungerade:   



  Hjalmar Åhrén  Lunds kommun 



  Annika Söderman  Eslövs kommun 
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  Pardis Pirzadeh  Länsstyrelsen  



  Therese Parodi  Lunds kommun 



  Isak Nyborg Lunds kommun 



  Christoffer Bonthron Lunds kommun



   



   



 Konsult Timothy Williams Ekologigruppen 



 



 Övriga Emma Enström Doktorand 



 



 



Thomas Quist hälsade alla hjärtligt välkomna och förklarade styrelsemötet öppnat 



__________________________________________________________________________ 



  



Upprop förrättades enligt kallelsens sändlista 



 



 



§ 1. Val av justerare  



   



  Styrelsen beslutar: 



- Att välja Anders Lindvall jämte ordföranden att justera dagens protokoll. 



 



§ 2.  Dagordning 



 



• Eleni Rezaii Liakou föreslog att flytta § 6, 7, 9, 10 efter §3. Eleni lade även till en 



punkt under övrigt ang. Lunds kommuns översiktsplan. Förslagen bifölls.  



 



• Föregående protokoll: Styrelsemöte 2024-02-15 



 



  Styrelsen beslutar: 



- att godkänna dagordningen,   



- att lägga föregående protokoll till handlingarna 



 



§3.  Ny vattenrådssamordnare 



 Christoffer Bonthron presenterar sig. 



  



Christoffer är den nya vattenrådssamordnaren som kommer arbeta 50% på Höje å 



vattenråd och 50% på Kävlingeåns vattenråd. Arbetet kommer bl.a. bestå av att 



stötta och avlasta de befintliga samordnarna på de båda vattenråden, samt 



kontinuerligt arbeta för att samordna, utveckla och effektivisera vattenrådens 



arbete. 



 



Christoffer har en tidigare bakgrund som projektledare inom Tullstorpsåprojektet i 



Trelleborg som inleddes 2009 och är ett omfattande pilotprojekt inom vattenvård 



som uppmärksammats nationellt och internationellt. Projektet, som är helt och 



hållet drivet av markägarna, har genom ett holistiskt angreppsätt kring åtgärder i 



hela avrinningsområdet återskapat över 200 ha våtmarksyta genom anläggning av 



50 våtmarker och restaurering av 25 km utav 30 km av vattendraget. Christoffer 



kommer att, parallellt med sina nya tjänst hos oss, driva vidare slututvärderingen 



av Tullstorpsåprojektet där många värdefulla insikter och reflektioner kring 



vattenvårdsarbete kommer dras. 
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Styrelsen beslutar: 



- att utse Christoffer Bonthron till firmatecknare, kassaförvaltare och sekreterare för 



Kävlingeåns vattenråd 



- att lägga informationen till handlingarna  



 



§ 4. Vattenvårdsprogram Kävlingeån   Bilaga 1 



• Aktuella åtgärder      



Lägesrapport från Timothy Williams från Ekologigruppen om pågående projekt.  



 



Efterarbete 



807 Vandringshinder Rolsberga kvarn – efterarbete pågår med kontrollprogram, 



slutbesiktigades förra sommaren. Har problem med erosion. Dialog med byalag ska 



ske. 



777  Sandby – efterarbete pågår, uppföljning flödesfördelning. 



Vanstads plankdämmen – justeringar mot erosion ska göras som en ÄTA. 



Bentonitmatta och 2 rader extra plank. Anläggningens kostnadseffektivitet hade 



behövt utvärderas om något år.  



 



Pågående entreprenad 



829 Brösarp 3:7 m.fl, Sjöbo - samkörs med nedanstående. Alla våtmarker utom den 



största är klar. Arbetet med att lägga bentonitmatta har skjutits fram pga. mycket 



regn. Översvämning vid groddammen. ÄTA är beställd för att fixa till detta. 



Därefter blir det slutbesiktning. 



849 Brösarp 4:15 m.fl, Sjöbo.  



400 Flödesdämpande åtgärder Veberöd – har påverkats av de höga flödena och ej 



hållit tätt, justeringar pågår och slutbesiktning är uppskjuten. 



861 Lilla Torpsbäcken – läggning av bentonitmatta har skjutits fram pga. mycket 



regn. Slutbesiktning är uppskjuten. Planerar färdigställande i augusti. 



 



Detaljprojektering 



Tolånga övre dämme – förhandling med markägare kring nya förutsättningar. 



Anläggning 2024.  



856 Blentarp 14:2, Sjöbo - Vattenverksamhet godkänd. Framtagande av 



upphandlingsunderlag pågår. Anläggnings 2024. 



860 Hjälmaröd (Fokus Vombsjön) – Näringsrenings- och gäddvåtmark. 



Strandskydd, vattenverksamhet och avtal är klar, inväntar bidragsbesked. Ca 1,5 



milj i entreprenad. Ta fram upphandlingsunderlag med brasklapp om finansiering. 



Negativt förhandsbesked från Lst gällande LOVA och LONA.  



569 Hejdeholm (Rolsberga 7:7, Höör) –Förhandling med markägare om 



markersättning – ska ta ställning till avtal. Förhoppningsvis entreprenad 2024. 



Grimstoftabäcken – dialog med Sjöbo – förprojektering. 



Rinnebäck 1:55, Kävlinge – 0,5 ha gäddvåtmark med näringsrening. Påbörja 



detaljprojektering. Uppskattad kostnad 0,9 Mkr. 



 



Förprojektering och nytt 



Dösjö (Elsagården 1:1, Sjöbo) – Kan eventuellt bli ett stor-projekt på ca 50 ha yta. 



Beviljat LONA-bidrag för förstudie. Bra med förhandsförbindelse med markägaren. 



Diskussion med Lst kring skötselstöd och upplägg. Lutar åt betesdrift. 



Multifunktionellt projekt. Förhandsstudie är påbörjad. Information om detta projekt 



ska ej spridas på markägarens begäran. 
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Stångby 1:2, Lunds – 1,5 ha våtmark, inväntar markägare. Förundersökning pågår. 



Möte med markägare samt dialog med Lst. Möjlig återvätning utreds. 



Benstorp 2:4, Eslöv – 0,5 ha – bedömning i vår 



Hobymölla (Krutmöllan) – förprojektering, 3 eventuella lägen för fiskevård och 



näringsrening. 



Gångbro Vadmöllan – Kontakt med markägare och kommuner 



 



Överlämning av anläggningar 



Gällande markägaren för Slogstorpsdammen som vill ta över sin anläggning så blir 



detta den första officiella överlämningen. Minst tre typer av avtal har funnits för 



vattenrådsanläggningar inom KVVP (och Höje ÅGP). Haft ett möte med en 



miljöjurist för framtagande av överlämningsavtal - prio Slogstorp. Kommer 



fortsätta diskutera detta med beredningsgruppen. 



 



Reparation och underhåll 



Styrelsen har beslutat att ramavtal ska tas fram. Ekologigruppen tar fram ett förslag 



som granskas av Lunds kommun. Kommer samtidigt uppdatera 



upphandlingsunderlag för entreprenader. 



 



Dialog och kommunikation 



Harlösa Rotaryklubb – 25 april 



Kävlingeåns fiskevårdsområde – 24 april 



Sövde byalag –pågående dialog. Provtagning i Sövdesjöns alla tillflöden. Åtgärder i 



nästa skede. 



 



Slutrapportering 



LONA 2018-2024 – stöttat kansliet i slutrapporteringen.  



 



• Fokus Vombsjön 



Christian Alsterberg informerar. 



 



- Sportfiskehamnen: den befintliga sjösättningsrampen behöver byggas om och 



anpassas för ändrade sjönivåer. I dagsläget går det inte att sjösätta båtar under vissa 



perioder av året. Vattenrådets ingång i detta är att tillgängliggöra sjön för 



rekreationsändamål. Bidrag från Sparbanken Syds stiftelse har sökts och förslag är 



att Kävlingeåns vattenråd medfinansierar 150 000 kr. 



- Provfisken i Vombsjön ska göras i augusti. Direktupphandling pågår just nu. 



Strandnära elfiske är också beställd. 



- Livegivare ska förbjudas i Vombsjön. Det är en radar som man sätter på båten 



vilket gör att man får detaljerade bilder av fiskarna, storlek och placering. Man 



stressar fiskarna tills de nappar, och det är mycket enklare att fiska vilket kan leda 



till utfiskning. 



- Fiskräknare är inköpt av vattenrådet och förvaras hos sydvatten. Kommer 



inledningsvis placeras i Lilla Torpsbäcken under 2025. 



- Våtmark NV viken/Hjälmaröd – verkar inte få bidrag av LONA eller LOVA, kan 



KVR finansiera anläggandet inom befintlig budget? Uppskattad totalbudget 



(projektering och entreprenad) ca 1,5 milj kr. Alla tillstånd är klara. Christian 



informerade att eventuellt budgetöverskott inom Fokus Vombsjön överförs till 



vattenrådet vid slutet av året till detta projekt. 
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- Rapport/sammanställning av Fokus Vombsjön. Behöver extern finansiering samt 



skapa projektgrupp.  



- Höstens temadag kommer handla om våtmarker och översvämningsytor.  



- Den nya hemsida för Fokus Vombsjön är nu live. 



- eDNA med drönarflygningar testas på 6 ställen i Vombsjön. KVR följer resultaten 



för att se om metoden är kostnadseffektiv. 



 



• Framtidens vattenvårdsplan 2.0   



Christian Alsterberg informerar. 



 



Christian visade en presentation gällande arbetet med framtidens vattenvårdsplan 



2.0 som är framtagen av honom och Tette Ahlström på Ekologigruppen. 



Sammanfattningsvis så innebär den nya planen att det bildas en ny arbetsgrupp för 



utveckling. Utvecklingsgruppen samverkar med forskare och gruppen har en 



egenbudget för ex forskningsprojekt och testbäddar, eller experthjälp. Det ska även 



skapas bredare strategi för kommunikation, finansiering och vattenvårdsarbetet. 



Inom vattenvårdsarbetet ska det vara tydligare fokus på samverkan mellan stads- 



och landskapsplanering och högre prioritering av uppföljning. Samt större 



åtgärdspalett för fysiska vattenvårdsåtgärder. 



 



Under 2024-2025 inleds arbetet med förankring hos vattenrådet, via policylabs, 



remissutskick och workshops, och 2026 inleds arbetet med att implementera den 



nya vattenvårdsplanen. Det behövs en projektgrupp som tar fram den nya 



vattenvårdsplanen, i denna kan vattenrådssamordnare, representanter från 



beredningsgrupp och representanter från styrelsen ingå, samt adjungerande. 



 



Kommentarer styrelsen: 



Under mötet diskuterades det om det är korrekt att styrelseledamöter deltar i 



projektgruppen. Det rådde delade meningar om denna fråga, andra tyckte att det är 



bra om politiken blir involverad.  



 



• LONA Slutrapport vattenvård Kävlingeån 2018-2024  Bilaga 2 



Kansliet informerar. 



 



Slutrapporten är inlämnad och beviljad gällande LONA-bidrag för vattenvårdande 



åtgärder i Kävlingeån 2018-2024. Totalt LONA bidrag var 6 miljoner kr. Totala 



utgifter på 14,9 Mkr. Projektet beräknades vara klart i mars 2022, men fick 



förlängas till mars 2024. Arbetet med de aktuella åtgärderna har pågått i sex år 



(2018–2023). På dessa sex år har 29 hektar våtmarker anlagts, varav ungefär hälften 



är vattenyta. I Bråån har två fiskvägar byggts förbi kvarnar, vilket gör att Bråån nu 



har fria fiskvägar. Plankdämmena i Veberöd och Vanstad anlades. Vattendialoger 



har genomförts med markägare vid Östra Strö längs Bråån. 



 



 



 



 



 



 



 



 











   



     



6 (12) 



 



• Sökt LONA och LOVA 2023 



Kansliet informerar om förhandsbesked från Länsstyrelsen. 



 
Projekt Bidrag Status Sökta bidrag Beviljat bidrag % 



Bidrag 



Vattenvård KVR 
2024-2027 



LOVA Beviljad 7 659 200 kr 6 124 831 kr 80 % 



Vattenvård KVR 
2024-2027 



LONA Beviljad 7 311 600 kr 234 000 kr –  
Förstudie Dösjö 



90 % 



eDNA screening 
fisk 



LONA & 
LOVA 



Avslag - - - 



Åtgärder mot 
jätteloka 



LONA Avslag - - - 



 



LOVA bidraget kommer användas till att anlägga ca 6 ha våtmarker och dammar, 



restaurera ca 700 m vattendrag, åtgärda ett vandringshinder, och genomföra 



vattendialog i två mindre avrinningsområden.  LONA bidraget kommer användas 



till att göra en förstudie av våtmarksområdet i Dösjö intill Sövdesjön. 



 



• Övrigt 



- Reduktionsfiske kommer ske i Sövdesjön under hösten 2024. 



- Vattenprojekt på LTH. Tre olika projekt som vill ha Kävlingeåns avrinningsområde 



som studieområde. Vattenrådet är med och ger feedback och spridning i olika 



skeden av projektet och underlättar intressentundersökningar och aktiviteter. 



 



TWIN Water project 



- Syfte: motverka algblomning, näringsansamling.  



- Studie med England och Polen.  



- Sensorer, satellitkoll för sjöar ang alger, siktdjup m.m. 



- 3D print av mikroskop för skolor. 



- Testa mikrobiologisk aktivitet i Vombsjön kommande 3 år. 



  



SmartWater4future -Coupled urban rural water 
- Kävlinge ARO är en av två case studies, även Rönneå.  
- Norge, Turkiet, Schweiz, Sverige 
- Hydrologisk modellering gällande extremväder, översvämning och åtgärder.  



  



SWAT - safeguard water security towards sustainable development goals in 



aquatic ecosystems 



- Internationellt projekt. Kina, Tanzania, Kenya, Sverige.  



- Att utvärdera sig själv på hur bra man är på att jobba mot miljömål nr 6: rent vatten 



och sanitet för alla. Samt vad man kan göra bättre.  



- Water sustainable index - utforma en sådan. För att kunna jämföra internationellt. 



- Lake Victoria, Vombsjön, North east lake är med i studien.  



 



Styrelsen beslutar: 



- att föreslå till stämman att Kävlingeåns vattenråd genomför Vattenvårdsplan 2.0 



enligt redovisat föreslag 



- att lägga övrig information till handlingarna 
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§ 5.  Anmälningar 



Kansliet informerar. 



Vattenvårdsprogram 



• 2024-03-01 Tilläggsbeställning av entreprenad för förbättrad avledning av vatten 



vid högflöden från anlagd groddamm på Brösarp 3:7, Sjöbo kommun. 



• 2024-03-26 Beslut om LONA bidrag gällande förstudie våtmark Dösjö dnr: 39149-



2023 



 



Recipientkontroll 



• 2024-02-08 – Månadsrapport januari 2024 



• 2024-03-07 – Månadsrapport februari 2024 



• 2024-03-15 – Årsrapport recipientkontrollen 2023 



 



 Vattenförvaltning 



• 2024-01-26 Samråd Vattentjänstplan Kävlinge kommun. Besvarades 2024-02-23.   



• 2024-02-13 Remiss om ansökan om förlängd igångsättningstid vid Slättäng AB på 



fastigheten Örtofta 21:1 i Eslövs kommun. Besvarades 2024-03-19 



• 2024-02-16 Samråd för Detaljplan för del av Östra Torn 29:8 m.fl. (Råängen) i 



Lund. Besvaras senast 23 april 2024. 



• 2024-02-26 Samråd för översiktsplan för Lunds kommun. Besvaras senast 30 april 



2024. 



• 2024-02-27 Samrådsredogörelse tillhörande tematiskt tillägg till Översiktsplanen 



2025 Natur- och parkprogram för Tomelilla kommun. Besvaras senast 26 april 



2024. 



• 2024-02-27 Samråd enligt miljöbalken för utökning av djurhållningen på 



fastigheten Viderup 1:6 i Eslövs kommun. Besvarades 2024-03-19. 



• 2024-03-08 Avsägelse från Krister Wiman (M), Lomma kommun, avseende 



uppdraget som ombud i Kävlingeåns vattenråds årsstämma samt val av nytt ombud. 



För tiden till och med 2026-12-31, väljs Lennart Månsson (M). 



 



Styrelsen beslutar: 



- att lägga anmälningarna till handlingarna.  



 



§ 6.  Årsredovisning och verksamhetsberättelse 2023  Bilaga 3 



  Kansliet informerar.  



 



Revisorerna har granskat årsredovisningen och samtliga ordinarie ledamöter ska 



skriva under redovisningen digitalt innan revisionsberättelse lämnas. 



 



 Styrelsen beslutar: 



- att godkänna årsredovisningen för 2023 och överlämna den till stämman 



- att lägga informationen till handlingarna  



 



 



§ 7. Budget och arbetsplan 2025 samt reviderad budget 2024,     Bilaga 4, 5, 6, 



förslag på utdebitering för 2025             



 



Kansliet presenterar. 
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• Tillägg i budgeten 



• Förslag till budget 2025 samt reviderad budget 2024  



• Förslag till arbetsplan 2025 



• Förslag till utdebitering för 2025 



 



 Tillägg i budgeten 



Det har inkommit merkostnader utöver vad som är satt i budget, dessa listas nedan. 



Tre av dessa har diskuterats i beredningsgruppen, som föreslår till styrelsen att 



genomföra alla tre så länge det finns utrymme i budgeten, det gavs även förslag på 



prioriteringsordning om det behövs.  



 
Projekt Kommentar Kostnad År Prio BG 



Våtmark S. Sandby Avdrag fr bidrag 398 770 kr 2024  



Hjälmaröd 



våtmarker 



100 % finans 1 550 000 kr 2024/2025 3 



Hamnbryggan 



Vombsjön 



Medfinans 150 000 kr 2024/2025 2 



ÄTA Vanstad ÄTA 241 368 kr 2024 1 



Framtidens VVP 



2.0 



Konsultkostnader 500 000 kr 2024-2026  



Totalt:  2 840 138 kr   



 



• LONA s Sandby: missades att göra efterannonsering under tidigare år, därav 25 % 



avdrag från miljöinvesteringsstöd från Lst.  



• Hjälmaröd: anläggande av gäddvåtmarker, får ej ingå i LOVA eller LONA. 



• Hamnbryggan Vombsjön: medfinans 



• ÄTA Vanstad: Planken har inte fyllt sin fulla funktion och har läckt, det behöver 



göras en tilläggsbeställning. Tilläggsbeställning innefattar två extra rader plank, 



samt en bentonitmatta mot botten så att det inte läcker undertill. ÄTA:n 



(tilläggsbeställningen) landar på totalt 318 076 kr, varav vattenrådet bekostar 241 



368 kr (samt en viss garantiprocentsats som tillkommer, entreprenören ska 



återkomma med detta), och entreprenören betalar 76 708 kr. Vattenrådet bekostar 



hälften av materialet för planken, samt alla kostnader kring bentonitmattan som är 



ett tillägg från grundbeställningen. Entreprenören betalar hälften av plankorna, 



arbetsledning, etablering av maskiner m.m.  



• Framtidens VVP 2024-2026: Budget för att genomföra. Hålla policylabs, 



workshops, möten, arbetstid, konsulttid.  



 



  Styrelsen beslutar: 



- att vattenrådet kan finansiera projektet med våtmarkerna i Hjälmaröd med egna 



medel ifall externa medel inte erhålls.  



- att vattenrådet kan medfinansiera anläggandet av hamnbryggan vid Vombsjön med 



150 000 kr 



- att vattenrådet kan bekosta tilläggsbeställningen gällande Vanstad 



- att det inom ramen för föreslagen budget avsätts SEK 500 000 för uppstart och 



genomförande av Vattenvårdsplan 2.0 2024 - 2026 



- att godkänna förslaget på budget för 2025 samt reviderad budget 2024 



- att godkänna förslaget på arbetsplan för 2025 



- att godkänna förslag på utdebitering för 2025 
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- att lägga informationen till handlingarna  



 



§ 8. Vattenförvaltning 



  Kansliet informerar. 



 



• Segeå utreder möjligheten att flytta kansliet till Lunds kommun jämte kansliet för 



Höje och Kävlingeåns vattenråd från 1 jan 2025. De har 3,5 tjänster. Varav en är 



naturpedagog.  



• Föredrag från Höje och Kävlingeåns vattenråd för SKR 12 april gällande 



naturbaserade lösningar. 



• Grundvattensamarbete med SSGK. Sydvästraskånes grundvattenkommitté har 



bjudit in till utbildningsdag och workshop 17 maj. 



 



Styrelsen beslutar: 
- att lägga informationen till handlingarna  



 



§ 9. Recipientkontroll 



 Kansliet informerar. 



 



 Vattenmyndigheten har nu färdigställt sin nya vattenförekomstindelning.  



För varje vattenförekomst gäller att ingen försämring får ske. Vattendrag med ett 



tillrinningsområde på mer än 10 km2 föreslås bli vattenförekomster. Inom 



Kävlingeån blir det ett stort antal nya vattenförekomster. De nya 



vattenförekomsterna får beslutande miljökvalitetsnormer år 2027. Man får lämna 



yttrande kring detta på en remiss inför samråd 2026. De nya vattenförekomsterna 



införs vid den nya förvaltningscykeln år 2027. 



 



Styrelsen beslutar: 



- att lägga informationen till handlingarna 



 



§ 10.  Kostnader för att bedriva verksamheten 



Kansliet informerar. 



 



Kansliet har fått i uppdrag att ta fram en timtaxa för styrelseledamöter/ersättares 



arbetsuppgifter som görs utöver protokollförda möten. Förslag till timtaxa är 280 



kr/h. Kansliet föreslår också att en arbetsbeskrivning upprättas och föreslås på 



stämman, och att en bedömning görs kring vad som ska och kan utföras av 



kansliet respektive styrelseledamöter/ersättare. Körersättning enligt statliga 



normer ska diskuteras. 



 



Kommentarer på styrelsemötet: 



Styrelsen ansåg att det är olämpligt att ge timersättning samt att alla 



styrelseledamöter ska få ersättning, då är det bättre med ett årsarvode bara till 



ordförande. Extra arbete får göras av frivillig karaktär, däremot har ordförande 



extrauppgifter. Styrelsen föreslog att remittera frågan till valberedningen och 



besluta på stämman om ett årsarvode, och att inte godkänna förslag om 



timersättning och arbetsbeskrivning. 
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  Styrelsen beslutar: 



- att frågan om eventuellt årsarvode till styrelsens ordförande remitteras till 



valberedningen att handlägga inför årsstämman. 



- att lägga informationen till handlingarna  



  



§ 11. Länsstyrelsen informerar 



 Pardis Pirzadeh informerade. 



 



Beredningssekretariatet i Skåne håller på med kartläggningsarbetet inom 



förvaltningscykel 4. 



 



 Styrelsen beslutar: 



- att lägga informationen till handlingarna 



 



§ 12. Medlemmarna informerar 



 



 Ingenting togs upp på denna punkt. 



 



 Styrelsen beslutar: 



- att lägga informationen till handlingarna 



 



§ 13. Övriga frågor  



  Kansliet informerar. 



• Kunskapsråd Eslövs kommun   Bilaga 7 



På grund av översvämningarna i januari/februari 2024 har KS i Eslöv har tagit 



beslut att de måste jobba mer aktivt och stärka sin kompetens via ett kunskapsråd 



för sjö- och vattendragsfrågor. Kunskapsrådet ska bestå av berörda från Eslövs 



kommun, representant från VA SYD, forskare, samt samordnare från Saxån-



Braån-, Rönneå-, Ringsjön- och Kävlingeåns vattenråd. Kunskapsrådets fokus 



kommer vara att ta fram åtgärder kopplat till översvämningar och erosion. Det är 



ännu inte bestämt hur mycket tid detta kommer krävas från att 



vattenrådssamordnaren, upplägget håller på att diskuteras. Kommer ske som en 



test under 2024 och utvärderas därefter. Första mötet skedde i april 2024. 



 



• Möte Framtidens vattenhantering – fokus torka och översvämningar 



Therese Parodi och Christoffer Bonthron håller också på att sammankalla till ett 



möte ang. Framtidens vattenhantering fokus torka och översvämningar med alla 



kommuner inom Kävlingeåns avrinningsområde till hösten 2024. Therese och 



Christoffer kommer vara länken mellan vårt möte och kunskapsrådet i Eslöv. 



 



• Deltagande dikningsföretags årsstämmor 



Önskemål har inkommit till kansliet att kommuner och VA SYD bör delta på 



årsstämmor för de dikningsföretagen som de bjuds in till.  



 



• Naturcentrums åtgärder för passerbarhet 



Naturcentrums genomför på uppdrag av Länsstyrelsen åtgärder för passerbarhet 



vid Högsmölla, Lilla Harrie Valskvarn, och Bösmöllan, inom Kävlingeåns ARO.  
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• Vinnova projekt – Vattenjaget 



Medverka som referensgrupp i ett projekt som handlar om att man ska kunna prata 



med vatten via AI-teknik, ex Vombsjön. 



 



Kansliet har fått förfrågan att medverka som referensgrupp i ett projekt som 



handlar om att man ska kunna prata med vatten. De vill ha ett vatten att arbeta 



med, ex Vombsjön. Där placeras det ut en AI, där besökare kan prata med vattnet. 



Ställa frågor om exempelvis pH, fiskebalans m.m. Projektets syfte är att öka 



relationen med natur och människa via AI. Projektet drivs av en designbyrå, en 



forskare och ett konstnärskollektiv, samt vattenrådet. Besked om projektstöd 



kommer i april och kansliet är förfrågad att lägga ca 20 h på detta utspritt på ett år 



som referensgrupp. 



 



• Blue Transition 



Besökte Bolmen 17 april. 



 



• Översvämningarna 



Länsstyrelsen har begärt in en rapport från Sydvatten som ger en ny bild av 



översvämningarna. Tappningen från Vombsjön var väsentligt lägre än vad tidigare 



beräkningar visat. Enligt rapporten var det inte tappningen från Vombsjön som 



orsakade översvämningarna. Det hade skett ändå. Översvämningarna till och med 



fördröjdes med något dygn eftersom Sydvatten hade sänkt nivån i Vombsjön som 



därmed kunde buffra inflödande vatten.  



 



• ÖP Lunds kommun 



Påminnelse om att skicka in yttrande gällande Lunds kommuns översiktsplan 



senast 30 april 2024. 



 



  Styrelsen beslutar: 



- att lägga informationen till handlingarna 



 



 



§ 14. Sammanträdestider 2024                     



  Alla möten börjar klockan 9.00 



• Beredningsgruppen onsdagar: 



4/9  Lomma 



13/11  Sjöbo 



 



• Styrelsemöten torsdagar 



26/9  Lund 



5/12  Höör 
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• Årsstämma och konstituerande styrelsemöte torsdag 23/5 kl 08.45-15.00 



Hela dagen är på Habo gård i Lomma. 



 



08:45 Frukostfika serveras 



09.00 Årsstämma 



Efter stämman Konstituerande styrelsemöte 



12:00 Lunch Habo gård 



13:00 Inspirationsföreläsning - Framtidens vattenutmaningar, 



Kenneth Persson, Professor Teknisk vattenresurslära, LTH 



13:45 Fika 



14.00 



 



15.00 



Inspirationsföreläsning - Tullstorpsåprojektet, 



Christoffer Bonthron, projektledare 



Dagen avslutas 



 



  Styrelsen beslutar: 



• att lägga informationen till handlingarna 



 



 



Thomas Quist förklarade mötet avslutat. 



 



 



 



Lund som ovan 



Therese Parodi, vid protokollet 



 



 



Justeras (digital signering på sista sidan) 



 



Thomas Quist, Ordförande 



Anders Lindvall, Justerare
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